
نشست مشترک وزارت اطلاعات و سازمان اطلاعات سپاه

مقام معظم رهبری: مجاهدت واقعی این 
است که این همکاری و تفاهم را در همه  

سطوح پیاده کنند
 فرمانده سپاه: وزارت اطلاعات و سازمان اطلاعات 

سپاه دو چشم نظام هستند
نشست مشترک وزارت اطلاعات و سازمان اطلاعات سپاه 
در راستای اجرایی نمودن منویات مقام معظم رهبری  و 
هم افزایی و هم گرایی بین دو نهاد انقلابی در مقابله با توطئه های 
دشمنان انقلاب اسلامی در جوار بارگاه ملکوتی ثامن الحجج 
علی ابن موسی الرضا )علیه السلام( با حضور حجت الاسلام 
والمسلمین محمدی گلپایگانی؛ رئیس دفتر مقام معظم 
رهبری  و برخی مقامات کشوری و لشکری برگزار شد. در این 
نشست حجت الاسلام والمسلمین محمدی گلپایگانی  پیام 
مقام معظم رهبری  مبنی بر تأکید بر موضوع اطلاعات و لزوم 
تفاهم بین دو دستگاه را قرائت کرد و بر هم افزایی و همدلی 
بیشتر وزارت اطلاعات و اطلاعات سپاه برای تحقق منویات 
معظم له تأکید  کردند. در پیام مقام معظم رهبری آمده است: 
»مساله  اطلاعات یکی از مسائل مهم کشور است و یکی از 
ضعف های ما در ارتباط با دستگاه های اطلاعاتی، عدم تفاهم بین 
این مجموعه هاست. اگر آقایان می خواهند در راه خدا مجاهدت 
کنند، جهاد آن ها این است که این تفاهم در همه  رده ها پیاده 
بشود. امروز اگرچه در راس این دو دستگاه تفاهم به طور جدی 
وجود دارد، اما مجاهدت واقعی این است که این همکاری و 

تفاهم را در همه  سطوح پیاده کنند.«
 لزوم وحدت رویه جدی در جهت مقابله با جنگ 

ترکیبی استکبار
 در این نشست وزیر اطلاعات این جلسات را مقدمه ای برای 
برآورده شدن منویات فرمانده معظم کل قوا و ایجاد همدلی، 
هم افزایی، مشارکت، تفاهم، همسویی، هماهنگی و حرکت 
یکپارچه و وحدت رویه در مجموعه دو تشکیلات اطلاعاتی مؤثر 
و نقش آفرین در ساخت درونی قدرت نظام و ایجاد امنیت پایدار 
معرفی کرد. حجت الاسلام والمسلمین خطیب گفت: ما )جامعه 
اطلاعاتی( وظیفه  داریم با ارتقای توانمان، با اشتراک گذاری ها، 
با همسویی هایمان، با یک وحدت رویه جدی در جهت مقابله 
با جنگ ترکیبی استکبار و بنای یک مجموعه اطلاعاتی مردم 
پایه و مؤثر و تلاش در جهت مقابله با تمام آنچه را که خاستگاه و 
برنامه ریزی منسجم و گسترده دشمنان علیه این نظام و انقلاب 
است، به کار گیریم. رئیس شورای هماهنگی اطلاعات با اشاره 
به فرمایشات رهبر معظم انقلاب در ابتدای سال در حرم مطهر 
رضوی درباره تصمیم دشمن برای تغییر ماهیت جمهوری 
اسلامی افرود: اگر دو دستگاه اطلاعاتی بتوانند در تمام زمینه ها 
و فعالیت های مختلف و شرایط جغرافیایی و موضوعی به یک 
انسجام واحدی برسند، قطعا در تحقق ایران قوی، مهارم تورم و 
رشد تولید و ایجاد امید و نشاط در کشور و خواسته های نظام و 
آنچه را که حکمرانی برای ارتقای قدرت خودش به آن نیاز دارد، 

موفقیت های بیشتری حاصل خواهد شد.
 شعاع تأثیر قدرت سیاسی ما از منطقه فراتر رفته 

است
 فرمانده کل سپاه پاسداران با اشاره به قدرت نظام جمهوری 
اسلامی تأکید کرد: ما از حصر سیاسی عبور کردیم. از میدان 
محاصره  اقتصادی عبور کردیم. اقتدار امنیتی خودمان را بازیابی 
کردیم. در نظام بین  الملل به عنوان یک عنصر فعال در حال 
نقش آفرینی هستیم و شعاع تأثیر قدرت سیاسی ما از منطقه 
فراتر رفته است. سردار سرلشکر پاسدار سلامی افزود: راهبرد 
دشمن امروز انتخاب فضا ی امنیتی به عنوان میدان جنگ است. 
ما همه  بحران های سخت را که در استعداد و ظرفیت فروپاشی 
نظام های بزرگ به ما تحمیل شده  است با قوت تدبیر و با قدرت 
وحدت شکسته ایم. فرمانده سپاه تأکید کرد: نظام سیاسی برای 
دیدن دو چشم نیاز دارد. من معتقدم وزارت اطلاعات و سازمان 
اطلاعات سپاه همین دو چشم هستند که باید یک تصویر ارائه 
دهند تا نظام دچار آستیگماتیسم سیاسی نشود. اگر بخواهیم 
کارهایمان برکت داشته باشد، راه باید مستقیم باشد. سردار 
بسیجی شیرازی؛ رئیس دفتر فرماندهی معظم کل قوا نیز با 
اشاره به فرمایش مقام معظم رهبری  درباره ضرورت وجود دو 
سازمان نظامی در کشور، تأکید کرد: ساختار اطلاعاتی کشور 
متناسب با نیاز کشور شکل گرفته است. امروز همچنان که 
دشمن با تمام توان، ابزار، تدبیر و ائتلاف با دیگر کشورها علیه 
جمهوری اسلامی قیام کرده است، ما هم با بسیج و به کارگیری 
همه توان و انگیزه و همدلی سازمانی و مردمی برای پیشگیری 
از هر توطئه و فتنه دشمن، پای کار آماده ایم. این پیشگیری با 
اشراف اطلاعاتی و ایجاد آمادگی لازم و اقدام به موقع باید به 

صورت کامل عملیاتی شود. 
بین  بیشتر  همکاری  و  هم افزایی  بر  تاکید   

دستگاه های اطلاعاتی
  رئیس سازمان اطلاعات سپاه با تأکید بر اینکه فلسفه 
برگزاری این نشست، تحقق فرمان حضرت آقا است، گفت: 
امروز انسجام و وحدت و کارآمدی یکی از نقاط اقتدار ماست. 
هر گامی که در جهت تضعیف این نگاه برداشته شود، اگر 
خدایی نکرده آگاهانه باشد، آگاهانه جا پای دشمن گذاشته ایم 
و اگر ناآگاهانه باشد، غفلتا جا پای دشمن گذاشته ایم. سردار 
کاظمی با تأکید بر هم افزایی و همکاری بیشتر بین دستگاه های 
اطلاعاتی، تأکید نمود: نسبت به تعامل و همکاری با یکدیگر، 
نگاهمان رسالت و تکلیف شرعی است. ما باید از حوزه تعامل و 
هم افزایی عبور کنیم آن کف کار است. ما باید به سقف مورد نظر 
برسیم و آن اقدام مشترک، مأموریت مشترک، کیس مشترک 
و تشکیل قرارگاه عملیاتی مشترک است. احمدیان؛ دبیر 
شورایعالی امنیت ملیّ با تأکید بر این که وحدت و یکپارچگی 
بالاتر از نتیجه وحدت است، اظهارکرد: برای این کار دو مقدمه 
لازم است. اول: استراتژی واحد، دوم: نظامات پیوند دهنده 
و یکپارچه کننده، یکی از لوازم رسیدن به استراتژی واحد 
شناخت یکسان است. ما به شناخت واحد نیاز داریم تا بتوانیم 
به استراتژی واحد دست پیدا کنیم. ایشان در پایان تأکید 
نمود که ما فرصت پرداختن به خطاهای احتمالی یکدیگر را 
نداریم. ما باید بسیج شویم و بتوانیم ان شاءا... یک استراتژی 
واحد ایجاد کنیم. همچنین وحیدی؛ وزیر کشور، با اشاره به 
جنگ ترکیبی دشمن، برگزاری نشست های مشترک را بسیار 
ارزشمند دانسته که دشمن را خیلی ناراحت می کند. در این 
جلسات، توان هایی در کنار هم قرار می گیرد و یکپارچگی 
درست می کند که کار خوب اطلاعاتی، همین یکپارچگی است

  آرمان ملی- حمید شجاعی: شامگاه سه شنبه بود 
که سیدابراهیم رئیسی؛ رئیس جمهور در دومین سالگرد 
1400 در  پیروزی اش در انتخابات ریاست جمهوری 
گفت وگویی تلویزیونی مقابل مجریان قرار گرفت و پاسخگوی 
پرسش هایی در حوزه های مختلف بود. با این حال جدای از 
اظهارات رئیس جمهور در حوزه سیاست خارجی یا آمارها و 
گفته های وی در حوزه اقتصادی مساله ای که بیشتر به سوژه 
بسیاری از رسانه ها تبدیل شد و واکنش هایی را نیز به همراه 
داشت. صحبت رئیسی درباره انتخابات 1400 بود. جایی که 
رئیس جمهور با بیان اینکه در آن مقطع برای بررسی مجدد 
صلاحیت ردصلاحیت شدگان با شورای نگهبان صحبت کرده، 
اظهار کرد: »البته خود آنها نیز می گفتند ما هم بیاییم، نتیجه 
انتخابات عوض نخواهد شد چون سنجش ها نشان می داد 
برنده انتخابات کیست و اگر کاندیداهای ردصلاحیت شده 
هم تأیید می شدند، نتیجه انتخابات تغییر نمی کرد.« این 
گفته های رئیس جمهور طی روزهای پس از آن بازخوردهای 
بسیاری داشت و از کاندیداهای انتخابات 1400 تا فعالان 
سیاسی و کاربران فضای مجازی به آن واکنش نشان دادند. 
اتفاقا نکته اینجاست که چرا آقای رئیسی همان زمان انتخابات 
این مساله را بیان نکردند و برای حضور کاندیداهای موثری 
چون اسحاق جهانگیری، علی لاریجانی و مسعود پزشکیان 
اقدامی در جهت بررسی مجدد صلاحیتشان انجام نداد؟ 
اگر هم این مهم اتفاق  افتاده است که فبها ادله و مدارک آن 
ارائه شود تا جامعه بداند که آقای رئیسی خود می خواسته 
در انتخاباتی رقابتی حضور پیدا کرده و در اینگونه انتخاباتی 
پیروز شود. در حالی که نگاهی به تایید صلاحیت شدگان 
انتخابات ریاست جمهوری 1400 نشان می دهد که بین 
6 کاندیدای دیگری که در صحنه انتخابات حضور داشتند 
به جز عبدالناصر همتی و محسن مهرعلیزاده 4 نفر دیگر 

حکم کاندیدای پوششی را داشتند و اساسا در پی رقابت با 
وی نبودند. از این جهت اتفاقا آقای رئیسی در گفت وگوی 
تلویزیونی خود به درستی اشاره کرد که سنجش ها نشان 
می داد برنده انتخابات کیست. البته با این تفاوت که سنجش ها 
پس از مشخص شدن کاندیداهای تایید صلاحیت شده تا زمان 
انتخابات. چون افراد حاضر در انتخابات قرار نبود که با آقای 
رئیسی به رقابت بپردازند و صرفا بنا داشتند به طور جداگانه به 
تخریب دولت قبل بپردازند تا آقای رئیسی برنامه های خود را 
ارائه کند. نکته اصلی اینجاست که اگر آقای رئیسی بنا داشت 
برای مشارکت بیشتر مردم و انتخابات رقابتی قدمی بردارد 
باید پس از ردصلاحیت افراد موثر که سابقا از کارگزاران نظام 
در مناصب مختلف بودند اعلام می کرد که اگر صلاحیت افراد 
مذکور مجددا مورد بررسی قرا نگیرد، تأیید نشود یا ادله قانونی 
ردّصلاحیت آنان، به صراحت تمام اعلام نگردد، از حضور در 
انتخابات کناره گیری خواهم کرد. اینگونه جامعه نیز بدین 
باور می رسیدکه آقای رئیسی نهایت تلاش خود را برای 
شکل گیری یک انتخابات مشارکتی و رقابتی به کار گرفته 
است. حال اینکه وی به گفته خود صرفا رایزنی هایی با شورای 
نگهبان داشته که به شرط صحت تاثیری در اصل موضوع 

نداشته و همان روند سابق طی شده است. 
  واکنش ها به گفته رئیسی

 پس از اظهارات سیدابراهیم رئیسی در خصوص صحبت 
با شورای نگهبان درباره رد صلاحیت شدگان انتخابات 1400 
برخی کاندایدها، اطرافیان و فعالان سیاسی به این موضوع 
واکنش نشان دادند. مشاور علی لاریجانی درباره تلاش 
سیدابراهیم رئیسی برای تأیید علی لاریجانی در انتخابات 
ریاست جمهوری 1400 گفت: من هیچ خبری از این قضیه 
ندارم. اگر آقای رئیسی مستنداتی دارد که از عدم تأیید 
صلاحیت آقای دکتر علی لاریجانی رنجیده شده و ورود کرده تا 

کمک کند آقای لاریجانی تأیید صلاحیت شود، خیلی ممنون 
و خوشحال می شویم که اگر نامه نگاری کردند، جلسه گذاشتند 
یا به کسی توصیه کردند برای تنویر افکارعمومی اعلام و منتشر 
کنند. منصور حقیقت پور اظهار داشت: امیدواریم آقای رئیسی 
مستنداتش را درباره تلاش برای تأیید نامزدهای ردصلاحیت 
شده بدهد شاید ما اشتباه کردیم. در واقع ما چیزی درباره 
اینکه آقای رئیسی در دفاع از ردصلاحیت شدها مشخصا 
درباره تأیید آقای لاریجانی ورود کرده باشد ندیدم و نشنیدیم. 
حداقل خودشان این موضوع را در انتخابات می گفتند که برای 
تأیید صلاحیت کدام نامزد تلاش انجام داد. وی درباره شانس 
پیروزی لاریجانی در انتخابات بیان داشت: می گذاشتند تا 
آقای لاریجانی وارد عرصه انتخابات شود و نتیجه آرا مشخص 
می کرد چه کسی پیروز می شود و چه کسی شکست می خورد. 
حقیقت پور تصریح کرد: احساس این بود که خالص سازان از 
کاندیداتوری آقای لاریجانی خیلی نگران شدند و حذفش 
کردند. از سوی دیگر محسن مهر علیزاده نیز اخیرا در گفت وگو 
با یک رسانه اصلاح طلب گفته: »من اطلاعی ندارم که ایشان 
این کار را انجام داده است. دلیلی که بنده انصراف دادم این 
بود که حضور بنده و یک اصلاح طلب دیگر غیر گروه کسانی 
بودیم که دور هم و با هم آمده بودند که هر کدام نقشی را ایفا 
کنند تا رئیسی، رئیس دولت شود. ما نقش گرم کننده تنور را 
ایفا می کردیم به همین دلیل انصراف دادم.« یک فعال سیاسی 
اصولگرا نیز در همین راستا بیان کرده است: این اظهارات آقای 
دو حالت بیشتر ندارد، حالت اول این است که آقای رئیسی 
می خواهد بگوید »نتیجه آن انتخابات از پیش معلوم بود.« که 
این حرف خوبی نیست. حالت دوم آن است که براساس اصل 
»البینه علی المدعی« ایشان باید الان اثبات کند برای تأیید 
صلاحیت کاندیداها اقدام و تلاش کرده است. محمد مهاجری 
گفت: من قرائن و شواهدی را می شناسم که نشان می دهد 
ایشان دست کم برای بعضی از کاندیداهایی که ردصلاحیت 
شدند اقدامی نکردند بلکه هم علاقه مند بودند آن افراد 

ردصلاحیت شوند.«
  رئیسی صحبت های خود را اثبات کند

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب در ارتباط با اظهارات اخیر 
رئیس جمهور در مورد انتخابات 1400 اظهار داشت: آقای 
رئیسی باید صحبت های خود را اثبات کند و مدعی باید سند 
بیاوردکه این حرفی که زده به چه دلیل است و اگر چنین 
کاری کردند در رابطه با کاندیدایی کردند مستندات خود 
را ارائه دهند. احمد حکیمی پور به»آرمان ملی« گفت: وقتی 
رئیس جمهور چنین حرفی زده مسلما دلایل خاص خود را نیز 
دارد. هر چند که این مساله مهمی نیست که به آن بپردازیم 
و باید به عملکرد و وعده های داده شده از سوی دولت و اینکه 
چه میزان تحقق یافته بپردازیم. دبیرکل حزب اراده ملت 
تصریح کرد: اینکه آقای رئیسی گفته در صورت حضور رد 
صلاحیت شده ها نیز باز هم پیروز انتخابات مشخص بود تصریح 
کرد: اینها حرف هایی است که قابل اثبات نیست و خوب بود 
انتخابات با حضور رقبای جدی تر برگزار می شد و آن وقت 

می دیدیم که چه کسی پیروز انتخابات است.
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اظهارات   رئیسی در مورد رایزنی با شورای نگهبان در مورد ردصلاحیت شده های 1400

پیروزیدرانتخاباتبیرقیب
   احمد حکیمی پور در گفت وگو با »آرمان ملی«:  انتخابات با رقبای جدی برگزار می شد معلوم بود چه کسی پیروز خواهد شد

   منصور حقیقت پور: رئیسی مستندات خود در دفاع از لاریجانی را منتشر کند

 آرمان ملی- سهیل ثابت: شاید تا پیش از این برخی 
تحلیلگران حوزه سیاست خارجی مساله برجام و توافق 
ایران و غرب را موضوعی پایان یافته تلقی می کردند، اما روند 
تحولات پیرامون توافق هسته ای طی روز های گذشته نشان 
داد که برجام هر چند سخت، اما هنوز هم نفس می کشد. 
به عبارت دیگر گزاره برجام در حال خروج از کما شاید 
بهتر بتواند شرایط فعلی توافق میان ایران و 1+5 را تشریح 
کند. این در حالی است که تا پیش از این مشحصا مواضع 
مقامات حاکم بر تهران و واشنگتن نشانه ای از گام مثبت 
رو به جلو در جهت از سرگیری مذاکرات در راستای احیای 
برجام نداشت و هر یک از طرفین صرفا به بیان اهداف و 
خواسته های خود می پرداختند. چه آمریکا که علنا و رسما 
برجام 2015 را پایان یافته تلقی کرده و خواستار توافقی 
جدیدی با مفاد و جزئیات جدیدتر شده است و چه ایران 
که خواستار ادامه برجام 2015 با مفاد مندرج در آن است.  
این آمریکایی ها بودند که از برجام خارج شدند، توافق را 
برهم زدند و در نتیجه با اعمال تحریم ها اجازه فعالیت موثر 
و مثبت طرفین اروپایی برجام را نیز سلب کردند. چرا که 
ایران به قرائت خود آژانس مو به مو به تعهدات و وظایف خود 
به برجام پایبنده بوده و از انجام آنها خودداری نکرده است 
و این طرف غربی بوده که تعهدات خود را نقض کرده و بر 
خلاف قطعنامه 2231 سازمان ملل تحریم های جدیدی را 
علیه ایران وضع کرده است. لذا خواسته ایران برای احیای 
برجام 2015 و بازگشت به آن درخواستی غیر قانونی 
نیست و غربی ها نیز باید توافقی که خود زیر آن را امضا 
کرده اند بپذیرند. البته نکته مهم در این زمینه این است که 
مهلت 8 ساله برداشتن برخی از محدودیت های هسته ای 
و غیرهسته ای برای ایران که تحت عنوان بند غروب برجام 
از آن یاد می شود در مهرماه سالجاری )اکتبر 2023( به 
پایان می رسد و طرفین در صورت ادامه برجام باید برای 
ادامه توافق یا رفتن به سمت توافقی جدید مجددا مذاکره 
کنند. با این تفاسیر می توان سفر اخیر علی باقری به امارات 
و مذاکره با هیأت تروئیکای اروپایی را نیز در این مسیر 

تحلیل کرد. چنانکه وی اخیرا با انریکه مورا، مذاکره کننده 
ارشد اتحادیه اروپا در مذاکرات وین نیز در همین خصوص 
به بحث و گفت وگو پرداخت است که به نظر می رسد این 
گفت وگوها موفقیت آمیز بوده باشد. چه اینکه علی باقری 
شامگاه چهارشنبه در توئیتر خود نوشت: »جلسه ای جدی 
و سازنده با انریکه مورا، معاون مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا در دوحه داشتم. در مورد طیفی از موضوعات 
از جمله مذاکرات رفع تحریم ها به بحث و تبادل نظر 
پرداختیم.« آنچه از بیان غربی ها در رسانه های مختلف نیز 
دیده می شود بیانگر این مهم است که سیگنال های مثبتی 
در جهت احیای برجام داده می شود و می توان به امیدواری 

برای از سرگیری مذاکرات در جهت احیای برجام رسید. 
   شتاب احیای برجام 

 به نظر می رسد که شتاب برای احیای مذاکرات پیرامون 
برنامه هسته ای در حال ایجاد است. چنانکه به گفته سی.ان.

ان یک منبع دیپلماتیک در این خصوص اظهار کرد: 
گفت وگوهای ایران و اتحادیه اروپا در روز چهارشنبه بر 
روی نکات کلیدی از جمله سطوح غنی سازی هسته ای و 
همکاری ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی متمرکز بود. 
این منبع افزود: گفت وگوی دو روزه در دوحه بین انریکه 
مورا، دیپلمات اتحادیه اروپا و علی باقری کنی، مذاکره کننده 
ارشد هسته ای ایران، دارد به تحولات مثبت در بسیاری از 
موضوعات منجر می شود. این در حالی است که معاون 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا و مذاکره کننده 
ارشد اتحادیه اروپا در مذاکرات وین در صفحه توئیترش 
نوشت: »برای اتحادیه اروپا، برجام اگر تنها برنامه موجود 
نباشد، بهترین برنامه ممکن برای پرداختن به نگرانی های 
قانونی جامعه جهانی درباره برنامه هسته ای ایران در زمینه 
منع اشاعه تسلیحات هسته ای است.« این اظهارات انریکه 
مورا در پی دیدار اخیر او در دوحه با علی باقری معاون وزیر 
امور خارجه ایران و مذاکره کننده  ارشد ایران در مذاکرات 
وین مطرح می شود. مورا درباره این مذاکرات اظهار کرد: 
درباره گستره ای از مسائل دشوار دوجانبه، منطقه ای و 

بین المللی ازجمله مسیر پیش روی برجام تبادل نظرات 
خوبی درخصوص خلیج فارس، راهبرد اتحادیه اروپا، نماینده 
جدید اتحادیه اروپا در خلیج فارس، ایران و همچنان توافق 
میان ایران و عربستان داشتیم. باقری نیز گفت وگوها با مورا 
را »جلسه ای جدی و سازنده« تلقی کرد که در آن در مورد 
طیفی از موضوعات از جمله مذاکرات رفع تحریم ها در مورد 
آن بحث و تبادل نظر شد. نمایندگان تروئیکای اروپایی 
نیز هفته پیش برای دومین بار پس از وقفه در مذاکرات 
رفع تحریم ها که از سپتامبر گذشته به دلیل تعلل طرف 
آمریکایی برای اخذ تصمیم های سیاسی، معطل مانده 
است، با آقای باقری دیدار کردند. این درحالیست که تغییر 
برخی از مواضع اطراف اروپایی که نشانه های آن را می توان 
در لغو کنفرانس گروهک تروریستی منافقین در پاریس و 
درنوردیدن ارودگاه این فرقه توسط پلیس آلبانی مشاهده 

کرد. 
  تعهد اروپا به برجام 

یک تحلیلگر مسائل بین الملل در خصوص مسائل پیرامون 
احیای برجام و مذاکرات اظهار داشت: صحبت های اخیر  
آقای انریکه مورا موضع جدیدی برای اتحادیه اروپا نیست. به 
طور کلی اتحادیه اروپا به عنوان منسجم ترین سازمان و نهاد 
منطقه ای در نظام بین الملل برجام را به عنوان یکی از مهم ترین 
دستاوردهای دیپلماتیک چند جانبه خود در سال های اخیر 
می داند. هادی خسرو شاهین به »آرمان ملی« گفت: بنابراین  
تعهد به برجام سیاست اصولی و بنیادین اتحادیه اروپاست 
ولی در عین حال با وجود تاثیرگذاری تروئیکا بر روندهای 
تصمیم گیری در اتحادیه شاهد یکسری تفاوت دیدگاه با 
سیاست خارجی این نهاد منطقه ای هستیم. وی افزود: من 
آنچه تحت عنوان پیشرفت در مذاکرات توسط آقای انریکه 
مورا یا آقای باقری مطرح  می شود را بیشتر نوعی بده بستان در 
قالب محدودسازی تنش می دانم که در آنجا ایرانی ها احتمالا 
در قبال تعلیق غنی سازی 60 درصدی و همکاری های بیشتر 
با آژانس امتیازاتی را در حوزه لغو یا تعلیق تحریم های  اتحادیه 

اروپا بدست بیاورند. 

»آرمان ملی« مذاکرات باقری - مورا را بررسی می کند

پالس های غربی برای احیای برجام 
      انریکه مورا: برجام بهترین گزینه است

     هادی خسرو شاهین در گفت و گو با»آرمان ملی«:پیشرفت در مذاکرات نوعی بده بستان در قالب محدود سازی تنش است

آغاز تحرکات انتخاباتی اصولگرایان
 شورای وحدت و ائتلاف متحد 

می شوند؟
پیش رو  دوازدهم  مجلس  انتخابات 
است و اصولگرایان از هم اکنون اسب خود 
را برای حضور قدرتمندانه در این انتخابات 
زین کرده اند. نگاهی به آرا و نظرات چندی 
از چهره های اصولگرا این مهم را به خوبی 
آشکار می سازد که مطلوب آنها انتخابات 
اسفند 98 است، از طرفی اصولگرایان کمتر 
مشکل ردصلاحیت و امثالهم  را دارند. از این 
رو درصدند که با فراغت بال نفراتی را برای 
انتخابات برگزینند که نهایت اهداف و منویات 
آنها را به انجام برسانند. البته در این میان نقطه 
اختلافی وجود دارد و آن هم سه گانه شورای 
وحدت، شورای ائتلاف و جیهه پایداری که باید 
دید در نهایت وحدت جریان های اصولگرا از بین 
این سه طیف بیرون خواهد آمد یا خیر. آنچه 
مشخص است احتمال ائتلاف شورای وحدت و 
شورای ائتلاف بالاست اما به نظر نمی رسد که 
جبهه پایداری در انتخابات پیش رو بخواهد با 

سایرین ائتلاف کند. 
  سیاست های انتخاباتی در دست 

تدوین است
منوچهر متکی، سخنگوی شورای وحدت 
به تازگی در پایان نودویکمین نشست هیأت 
عالی شورای وحدت ضمن اشاره به مهم ترین 
راهبرد این مجموعه سیاسی در سال جاری، 
گفته است: »سیاست های انتخاباتی شورای 
وحدت به زودی تدوین و نهایی و دستورالعمل 
فعال سازی دفاتر این شورا در سراسر کشور 
ابلاغ خواهد شد.« او همچنین بیان کرده 
که سیاست های انتخاباتی این شورا  و ساز 
و کارهای عملیاتی استان ها برای کلیدزدن 
انتخابات 1402 در دست تدوین است و 
به زودی منتشر می شود. متکی سال گذشته 
هم در ارتباط با انتخابات مجلس خبرگان که 
همزمان با انتخابات مجلس برگزار می شود 
گفته بود که با حوزه روحانیت ائتلاف می کنیم 
که مشخص است منظور او جامعتین است. 
او درباره انتخابات مجلس هم گفته بود که 
شورای وحدت آمادگی ائتلاف با گروه های 
اصولگرا را دارد. شورای وحدت در انتخابات 
ریاست جمهوری از سیدابراهیم رئیسی حمایت 
کرد. محور این تشکل انتخاباتی جامعتین بود؛ 
یعنی جامعه روحانیت مبارز و جامعه مدرسین. 
تشکل انتخاباتی اصولگرایان در انتخابات 
مجلس در سال98 شورای ائتلاف بود که یک 
سال بعد از آن بخش سنتی اصولگرایان در 
قالب شورای وحدت کار خود را آغاز کردند. 
برخی آن زمان چنین اقدامی را موازی کاری 
قلمداد می کردند اما در ادامه مسیر دو شورای 
اصولگرا توانستند با یکدیگر به تعامل برسند. 
حالا هم متکی می گوید که هیچ اختلافی میان 
دو شورای مذکور وجود ندارد؛ او در اسفند سال 
پیش در نشست شورای وحدت اصولگرایان 
استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: »به لحاظ 
مبنایی هیچگونه اختلاف نظری میان شورای 
وحدت و شورای ائتلاف وجود ندارد.« تجربه 
هم نشان داده است، رسیدن به لیست واحد 
با وجود تعامل دو شورا با یکدیگر کار سختی 
نیست و همواره عامل سخت شدن کار در ارائه 
لیست واحد نه شورای وحدت و نه شورای 

ائتلاف بلکه جبهه پایداری بوده است. 
  در حال برنامه ریزی هستیم 

رئیس شورای ائتلاف نیروهای انقلاب در 
نشست ماهانه این شورا با بیان اینکه جلسات 
شورای ائتلاف، منظم و مستمر برقرار است، 
اظهار کرد: کار هایی مثل نظارت بر نمایندگان 
مجلس را پیش بردیم و تاکنون در حالی که ما 
هنوز نزدیک به هشت ماه با انتخابات فاصله 
داریم، نظارت بر اکثریت نمایندگان مجلس به 
پایان رسیده است. کارنامه ای برای نماینده ای 
تنظیم کرده ایم که بتوانیم پاسخگوی مردم 
باشیم و در واقع آن هایی که خوب کار کردند 
به مردم معرفی کنیم و درباره  آن هایی که 
ضعیف بودند یا مشکل داشتند در انتخابات 
آینده تصمیم بگیریم. ما امید مردم و اعتماد 
مردم به شورای ائتلاف را گرانبها می دانیم و 
مایلیم آن را حفظ کنیم. غلامعلی حدادعادل 
گفت: ما طرح تعیین معین برای استان ها 
را به جد دنبال می کنیم و برای فعال کردن 
آن ها هم برنامه داریم. با احزاب و گروه های 
سیاسی ارتباط منظم داریم و با کمک معاونت 
احزاب و تشکل های شورای ائتلاف جلسه ای 
با حضور بیش از 120 نفر از نمایندگان احزاب 
و تشکل های سیاسی تشکیل شد. وی با بیان 
اینکه همایش سراسری شورای ائتلاف برگزار 
می شود، اظهار کرد: در حال برنامه ریزی 
هستیم تا در تابستان امسال یک همایش 
سراسری در کشور داشته باشیم. حدادعادل با 
تاکید بر اینکه باید برای انتخابات با مشارکت 
قابل قبول تلاش کنیم، خطاب به حاضران بیان 
داشت: ممکن است نسبت به مسئولان استانی 
خودتان حتی در این دولتی که از خود ما است و 
نسبت به مسئولان کشوری انتقاد هایی داشته 
باشید و ممکن است حق با شما باشد. نمی گویم 
انتقاد نکنید و تذکر ندهید. خواهش می کنم 
مراقب باشید تمام وقت و فکر و ذکر شما در 
انتقاد از مجریان و مسئولان استان خودتان 
خلاصه نشود. حدادعادل اظهار امیدواری کرد: 
باید کاری کنیم انتخابات مجلس با مشارکت 
قابل قبولی برگزار شود تا در آنجا که عملکرد ها 
مناسب نبوده، نمایندگانی بهتر از نمایندگان 
فعلی، و مومن و انقلابی وارد مجلس دوازدهم 

شوند.


